



# ПРОГРАММА

**I Международная научная конференция  
«Зеленая экономика: наука, образование и инновации»  
03-04 октября 2024 г.**

**В рамках сотрудничества  
«Азербайджанского государственного экономического университета»  
«Санкт-Петербургского государственного экономического университета»**

*Международная научная конференция, посвященная «Году солидарности во имя зеленого мира» в Азербайджане, нацеленная на усиление международной солидарности в глобальной борьбе против изменения климата. Решение о проведении COP29 в Баку также является выражением глобальной поддержки по отношению к политике, проводимой Азербайджаном в области «зеленой энергии».*

**Баку  
2024**



# PROGRAM

**I International Scientific Conference  
“Green economy: science, education and innovation”  
October 03-04, 2024**

**As part of cooperation  
“Azerbaijan State University of Economics” and  
“St. Petersburg State University of Economics”**

*International scientific conference dedicated to the “Year of Solidarity for a Green World” in Azerbaijan, aimed at strengthening international solidarity in global fight against climate change. The decision to host COP29 in Baku is also an expression of global support for Azerbaijan’s green energy policies.*

**Baku  
2024**

## ОРГКОМИТЕТ/ORGANIZING COMMITTEE

**Мурадов А.Д.** – ректор Азербайджанского Государственного Экономического Университета (UNEC) / **Muradov A.D.** – Rector of the Azerbaijan State University of Economics (UNEC)

**Максимцев И.А.** – ректор Санкт-Петербургского государственного экономического университета / **Maksimtsev I.A.** – Rector of St. Petersburg State University of Economics

**Василенко Д.В.** – проректор по международным связям Санкт-Петербургского государственного экономического университета / **Vasilenko D.V.** – Vice-Rector for International Relations of St. Petersburg State University of Economics

**Гандилова С.Т.** – проректор по работе со студентами Азербайджанского Государственного Экономического Университета (UNEC) / **Gandilova S.T.** – Vice-Rector for Student Affairs at the Azerbaijan State University of Economics (UNEC)

**Мамедов З.Ф.** – директор департамента «Организация и Управление Научной Деятельностью», Руководитель «Международный Научно-исследовательский Центр Евразийской Экономики UNEC» / **Mamedov Z.F.** – Director of the Department “Organization and Management of Scientific Activities”, Head of the “International Research Center for Eurasian Economics UNEC”

**Аббасова С. А.** – заведующая кафедрой «Прикладная экономика» Азербайджанского Государственного Экономического Университета (UNEC) / **Abbasova S. A.** – Head of the Department of Applied Economics Azerbaijan State University of Economics (UNEC)

**Бездудная А.Г.** – заведующий кафедрой менеджмента и инноваций Санкт-Петербургского государственного экономического университета / **Bezdudnaya A.G.** – Head of the Department of Management and Innovation, St. Petersburg State University of Economics

**Багиев Г.Л.** – заслуженный деятель науки РФ, профессор кафедры менеджмента и инноваций Санкт-Петербургского государственного экономического университета, руководитель научной школы «Маркетинг взаимодействия» / **Bagiev G.L.** – Honored Scientist of the Russian Federation,

Professor of the Department of Management and Innovation at St. Petersburg State University of Economics, Head of the Scientific School “Interaction Marketing”

**Газизуллин Н.Ф.** – главный редактор международного евразийского научно-аналитического журнала «Проблемы современной экономики», заслуженный экономист Республики Татарстан / **Gazizullin N.F.** – editor-in-chief of the international Eurasian scientific and analytical journal "Problems of Modern Economics", Honored Economist of the Republic of Tatarstan

## РЕГЛАМЕНТ РАБОТЫ

03 октября 2024 г.

Время	Мероприятия	Адрес для очного участия
09.00 – 09.50	На выставке представлены: Тематическая выставка литературы «Зеленая экономика»; Выставка: «Экологические продукты»; Выставка: «Зеленый дизайн».	г. Баку, UNEC, I учебный корпус, ул. Истиглалият 6
10.00 – 12.30	<b>Открытие конференции</b>	г. Баку, UNEC, I учебный корпус, ул. Истиглалият 6
	<b>Пленарное заседание</b>	
<b>04 октября 2024 г.</b>		
<b>Секционные заседания</b>		
10.00 – 12.45	Научный семинар: Зеленая экономика глазами студентов	г. Баку, UNEC, II учебный корпус, ул. Гасан Алиева, 135
	Секция I. «Зеленая» экономика, устойчивость, инновации»	г. Баку, UNEC, II учебный корпус, ул. Гасан Алиева, 135
	Секция II. Новые «зеленые» технологии: возможности и проблемы внедрения	г. Баку, UNEC, II учебный корпус, ул. Гасан Алиева, 135г. Баку, UNEC.
	Секция III. «Зеленый» мир: новые перспективы развития	г. Баку, UNEC, II учебный корпус, ул. Гасан Алиева, 135г. Баку, UNEC

## WORKING REGULATIONS

**October 3, 2024**

Time	Events	Address
09.00 – 09.50	The exhibition presents: Thematic exhibition of literature "Green Economy"; Exhibition: "Ecological Products"; Exhibition: "Green Design".	<i>Baku, UNEC, I educational building, st. Istiglaliyyat 6</i>
10.00 – 12.30	<b>Opening of the conference</b>	<i>Baku, UNEC, I educational building, st. Istiglaliyyat 6</i>
	<b>Plenary session</b>	
10.00 – 12.45	<b>October 04, 2024 Sections</b>	
	Scientific Seminar: Green Economy through the Eyes of Students	<i>Baku, UNEC, II educational building, st. Hasan Aliyeva, 135</i>
	Section I. "Green" economy, sustainability, innovation"	<i>Baku, UNEC, II educational building, st. Hasan Aliyeva, 135</i>
	Section II. New "green" technologies: opportunities and problems of implementation	<i>Baku, UNEC, II educational building, st. Hasan Aliyeva, 135</i>
	Section III. Green World: New Development Prospects	<i>Baku, UNEC, II educational building, st. Hasan Aliyeva, 135</i>

03 октября 2024 г

9.00-09.50 **Выставка:**  
Книги о Зеленой экономики (профессорско-преподавательского состава UNEC и СПбГЭУ), Экопродукты, Экоодежда

---

## ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ

### Повестка дня

10.00-10.20 **ОТКРЫТИЕ КОНФЕРЕНЦИИ**

*приветственное слово:*

**Мурадов Адалят Джалал** – д.э.н., профессор, ректор Азербайджанского Государственного Экономического Университета (UNEC).

---

**Максимцев Игорь Анатольевич** – д.э.н., профессор, ректор Санкт-Петербургского государственного экономического университета.

---

**Гурбанов Садиг Хагверди** – д.т.н., доцент, депутат Милли Меджлиса Азербайджанской Республики, председатель комитета по природным ресурсам, энергетике и экологии.

---

**Лутфихак Алпкан** – профессор, заместитель министра труда и социальной защиты Турецкой Республики.

---

**Тагиева Умайра Рауф** – к.г.н., заместитель министра экологии и природных ресурсов Азербайджанской Республики.

---

**Самедзаде Зияд Алиабас** - д.э.н., профессор, действительный член Академии наук Азербайджанской Республики, вице-президент Международного союза экономистов, депутат Милли Меджлиса Азербайджанской Республики.

---

*Модераторы:*

**Мамедов Захид Фаррух** – д.э.н., профессор, директор департамента «Организация и управление научной деятельностью» Азербайджанского Государственного Экономического Университета (UNEC), руководитель «Международный Научно-исследовательский Центр Евразийской Экономики UNEC».

**Бездудная Анна Герольдовна** – д.э.н., профессор, заведующий кафедрой менеджмента и инноваций Санкт-Петербургского государственного экономического университета

---

October 3, 2024

9.00-09.50 **Exhibition:**  
Books on Green Economy (UNEC and SPbGEU faculty), Eco-products, Eco-clothing

---

PLENARY MEETING

Agenda

10.00-10.20 **OPENING OF THE CONFERENCE**

*welcome speech:*

**Muradov Adalat Jalal** – Rector of the Azerbaijan State University of Economics (UNEC)

---

**Maksimtsev Igor Anatolyevich** – Rector of St. Petersburg State University of Economics

---

**Gurbanov Sadig Hagverdi** - Doctor of Technical Sciences, Associate Professor, Member of the Milli Majlis of the Republic of Azerbaijan, Chairman of the Committee on Natural Resources, Energy and Ecology.

---

**Lutfihak Alpkan** - Professor, Deputy Minister of Labor and Social Protection of the Republic of Turkey.

---

**Taghiyeva Umayra Rauf** - Candidate of Geographical Sciences, Deputy Minister of Ecology and Natural Resources of the Republic of Azerbaijan.

---

**Samadzade Ziyad Aliabbas** - Doctor of Economics, Professor, Full Member of the Academy of Sciences of the Republic of Azerbaijan, Vice-President of the International Union of Economists, Member of the Milli Majlis of the Republic of Azerbaijan.

---

*Moderators:*

**Mamedov Zakhid Farrukh** – Doctor of Economics, Professor, Director of the Department of Organization and Management of Scientific Activity of the Azerbaijan State University of Economics (UNEC), Head of the International Research Center for Eurasian Economy of UNEC.

**Bezduknaya Anna Geroldovna** – Doctor of Economics, Professor, Head of the Department of Management and Innovations of the St. Petersburg State University of Economics

---

**СПИКЕРЫ ПЛЕНАРНОГО ЗАСЕДАНИЯ**

- 10.20-10.35** **Аббасов Али Мамед** – д.т.н., академик Национальной академии наук Азербайджана, генеральный директор «Институт систем управления» Министерства Науки и образования Азербайджанской Республики, заведующего кафедрой «Цифровые технологии и прикладная информатика» Азербайджанского Государственного Экономического Университета  
*«Зеленые» технологии: проблемы внедрения и перспективы развития*
- 
- 10.35-10.50** **Багиев Георгий Леонидович** – д.э.н., заслуженный деятель науки РФ, профессор кафедры менеджмента и инноваций Санкт-Петербургского государственного экономического университета, руководитель научной школы «Маркетинг взаимодействия»  
*К вопросу разработки инновационной концепции маркетинга на рынке экологических товаров*
- 
- 10.50-11.05** **Скотт Корнелия** – профессор, доктор, заместитель декана факультета экономики Университета прикладных наук Анхальта  
*Ускорение перехода к «зеленой» экономике путем внедрения высшего образования*
- 
- 11.05-11.20** **Ибрагимов Фуад Маариф** – PhD, главный менеджер по работе с официальными учреждениями  
*Переход к зеленой экономике: как модель антикризисного управления экологическими и экономическими кризисами*
- 
- 11.20-11.35** **Омаров Эдуард Закирович** – к.псих.н., профессор, Директор международной школы предпринимательства, Тюменский государственный университет  
*Предприниматели зеленой экономики*
- 
- 11.35-12.00** **Юлдашева Оксана Урняковна** – д.э.н., профессор, заведующий кафедрой маркетинга Санкт-Петербургского государственного экономического университета  
*Модель этичного потребления в России: результаты эмпирического исследования*
- 
- 12.00-12.15** **Хубиева Диана Казимовна** – к.э.н., директор АНО «Центр «Мой бизнес» Карачаево-Черкесской Республики  
*Взаимодействие образовательных учреждений с бизнесом и государством для реализации проекта устойчивого развития*
- 
- 12.15.-12.30** **Медынская Ирина Вильевна**, д.э.н., профессор, профессор кафедры мировой экономики и международных экономических отношений Санкт-Петербургского государственного экономического университета  
*Особенности внедрения циркуляционной экономики в Китае*
- 
- 12.45-13.00** Обсуждение

**SPEAKERS OF THE PLENARY SESSION**

10.20-10.35	<b>Abbasov Ali Mammad</b> – Doctor of Technical Sciences, Academician of the National Academy of Sciences of Azerbaijan, Director General of the Institute of Control Systems of the Ministry of Science and Education of the Republic of Azerbaijan, Head of the Department of Digital Technologies and Applied Informatics of the Azerbaijan State University of Economics <i>“Green” technologies: problems of implementation and development prospects</i>
10.35-10.50	<b>Bagiev Georgy Leonidovich</b> - Doctor of Economics, Honored Scientist of the Russian Federation, Professor of the Department of Management and Innovations of the St. Petersburg State University of Economics, Head of the Scientific School “Marketing of Interaction” <i>On the issue of developing an innovative marketing concept in the market of ecological goods</i>
10.50-11.05	<b>Scott Cornelia</b> - Professor, Doctor, Vice Dean of the Faculty of Economics of the Anhalt University of Applied Sciences <i>Accelerating the transition to a “green” economy through the introduction of higher education</i>
11.05-11.20	<b>Ibragimov Fuad Maarif</b> - PhD, Chief Manager for Work with Official Institutions <i>Transition to a Green Economy: as a Model of Anti-Crisis Management of Environmental and Economic Crises</i>
11.20-11.35	<b>Omarov Eduard Zakirovich</b> - PhD in Psychology, Professor, Director of the International School of Entrepreneurship, Tyumen State University <i>Entrepreneurs of the Green Economy</i>
11.35-12.00	<b>Yuldasheva Oksana Urnyakovna</b> - PhD in Economics, Professor, Head of the Marketing Department, St. Petersburg State University of Economics <i>Model of Ethical Consumption in Russia: Results of an Empirical Study</i>
12.00-12.15	<b>Khubieva Diana Kazimovna</b> - PhD in Economics, Director of the ANO "Center" My Business "of the Karachay-Cherkess Republic <i>Interaction of Educational Institutions with Business and the State for the Implementation of a Sustainable Development Project</i>
12.15.-12.30	<b>Medinskaya Irina Vilievna</b> – Doctor of Economics, Professor, Professor of the Department of World Economy and International Economic Relations, St. Petersburg State University of Economics <i>Features of the implementation of the circular economy in China</i>
12.45-13.00	<b>Discussion</b>

10.00-12.30

**Научный семинар. «Зеленая Экономика  
глазами молодых исследователей»**

*Модераторы:*

**Гандилова Саадет Таги** – к.э.н., доцент, проректор по работе со студентами Азербайджанского Государственного Экономического Университета (UNEC)

**Бездудная Анна Герольдовна** – д.э.н., профессор, заведующий кафедрой менеджмента и инноваций Санкт-Петербургского государственного экономического университета

1. **Бабаева Зюбейда** – студентка школы «BIM» группы IV курс  
*«От проблем к решениям: обеспечение устойчивости посредством низкоуглеродных стратегий и зеленого финансирования»*, научный руководитель: доц. Инара Рзаева
2. **Игнатова Дарья Юрьевна** – ассистент кафедры менеджмента и инноваций СПбГЭУ, *«Опыт обращения с отходами производственного и непроизводственного типа в Азербайджане»*, научный руководитель: д.э.н., доцент, проф. Кафедры менеджмента и инноваций Трейман М.Г.
3. **Хюмбетова Айдан** – студент группы “SABAH” UNEC  
*«Экономические последствия зеленой экономики» «Выбросы углерода: экологические угрозы, финансовые затраты и новые направления после COP29»*, научный руководитель: доцент Гулиева А.
4. **Дымова Ольга Олеговна** – ассистент кафедры менеджмента и инноваций Санкт-Петербургского государственного экономического университета, *Уровень экологического потенциала регионов Арктической зоны Российской Федерации*, научный руководитель: д.э.н., проф., зав. кафедрой менеджмента и инноваций Бездудная А.Г.
6. **Шахвердиева Нармин** – студентка UNEC РЭШ *«Зелёная экономика» как путь к устойчивому развитию*. Научный руководитель: доц. Л. Гамидова.
7. **Грекова Ксения Васильевна** – магистр направления «Инновационный менеджмент» Санкт-Петербургского государственного экономического университета *ESG-трансформация как фактор развития современных предприятий и компаний*, научный руководитель: д.э.н., проф., зав. кафедрой менеджмента и инноваций Бездудная А.Г.

8. Кеберлинский Имран — студент UNES РЭШ *Стратегические цели энергетического перехода в Азербайджане*, научный руководитель: доцент Годжаева Э.
9. Мамедова Гаси Эмил — студентка «ADA University» *«Зеленое» финансирование в Азербайджане*, научный руководитель: профессор Мамедов З.Ф.
10. Сафонов Александр Александрович — магистр направления «Инновационный менеджмент» Санкт-Петербургского государственного экономического университета *«Концепция бережливого производства как фактор повышения эффективности деятельности исполнительных органов государственной власти Санкт-Петербурга»*, научный руководитель: к.э.н., доцент, доцент кафедры менеджмента и инноваций Зинчик Н.С.
11. Белова Юлиана Станиславовна — ученица 10 класса MAOU COШ № 2 г. Туймазы, Мухамадеева Альбина Флуровна — учитель MAOU COШ № 2 г. Туймазы *«Оценка эффективности морских карбоновых ферм»*
12. Иноятзода Афроста Нусратулло — аспирант Московского государственного технического университета гражданской авиации): *«Меры по интеграции транспортной сети республики Таджикистан в систему международных транспортных коридоров»*
13. Митина Анастасия Сергеевна — аспирант Санкт-Петербургского государственного экономического университета *«Влияние санкций на развитие ESG-повестки в России вызовы и возможности»*

10.00-12.30

## Scientific Seminar. " Green Economy through the eyes of young researchers"

*Moderators:*

**Gandilova Saadet Tagi** – PhD in Economics, Associate Professor, Vice-Rector for Student Affairs at the Azerbaijan State University of Economics (UNEC)

**Bezdudnaya Anna Geroldovna** – Doctor of Economics, Professor, Head of the Department of Management and Innovations at the St. Petersburg State University of Economics

1. **Babayeva Zyubeyda** – student of the school "BİM" group 4th year  
*"From problems to solutions: ensuring sustainability through low-carbon strategies and green financing"*, scientific supervisor: Assoc. Prof. Inara Rzayeva
2. **Ignatova Darya Yuryevna** – assistant of the Department of Management and Innovations of St. Petersburg State University of Economics, *"Experience of handling industrial and non-industrial waste in Azerbaijan"*, scientific supervisor: Doctor of Economics, Associate Professor, Prof. of the Department of Management and Innovations Treiman M.G.
3. **Hyumbetova Aidan** – student of the group "SABAH" UNEC  
*"Economic consequences of the green economy" "Carbon emissions: environmental threats, financial costs and new directions after COP29"*, supervisor: associate professor Guliyeva A.
4. **Dymova Olga Olegovna** – assistant of the Department of Management and Innovation of the St. Petersburg State University of Economics, *The level of ecological potential of the regions of the Arctic zone of the Russian Federation*, supervisor: Doctor of Economics, prof., head of the Department of Management and Innovation Bezdudnaya A.G.
5. **Shakhverdiyeva Narmin** – student of UNEC, *NES "Green economy" as a path to sustainable development*. Supervisor: Assoc. Prof. L. Gamidova.
6. **Ksenia Vasilievna Grekova** – Master of the Innovative Management program at the St. Petersburg State University of Economics *ESG transformation as a factor in the development of modern enterprises and companies*, scientific supervisor: Doctor of Economics, Professor, Head of the Department of Management and Innovations Bezdudnaya A.G.

7. **Imran Keberlinsky** – UNEC NES student *Strategic goals of the energy transition in Azerbaijan*, scientific supervisor: Associate Professor Godzhaeva E.
8. **Gasi Emil kyzy Mamedova** – student at ADA University *Green financing in Azerbaijan*, scientific supervisor: Professor Mamedov Z.F.
9. **Safonov Alexander Alexandrovich** – Master of the Innovative Management program at the St. Petersburg State University of Economics *Lean Manufacturing Concept as a Factor in Improving the Efficiency of Executive Bodies of State Power in St. Petersburg*, scientific supervisor: Candidate of Economics, Associate Professor, Associate Professor of the Department of Management and Innovations Zinchik N.S.
10. **Belova Yuliana Stanislavovna** - 10th grade student of MAOU Secondary School No. 2 in Tuymazy, Mukhamadeeva Albina Flurovna - teacher of MAOU Secondary School No. 2 in Tuymazy *"Assessment of the effectiveness of marine carbon farms"*
11. **Inoyatzoda Afrosta Nusratullo** - postgraduate student of Moscow State Technical University of Civil Aviation): *"Measures for the integration of the transport network of the Republic of Tajikistan into the system of international transport corridors"*
12. **Mitina Anastasia Sergeevna** - postgraduate student of St. Petersburg State University of Economics *"The impact of sanctions on the development of the ESG agenda in Russia: challenges and opportunities"*

10.00-12.30

**СЕКЦИЯ I.**  
**«Зеленая» экономика, устойчивость,**  
**ИННОВАЦИИ»**

*Модератор:*

**Аббасова Севиндж Агамамед** — к.э.н., доцент, заведующий кафедрой «Прикладная экономика» Азербайджанского Государственного Экономического Университета (UNEC)

1. **Родионов Александр Павлович** – к.э.н., доцент кафедры менеджмента и инноваций Санкт-Петербургского государственного экономического университета  
*Заключение концессионных соглашений в сфере водного комплекса Российской Федерации*
2. **Аликаева Мадина Валентиновна** – д.э.н., профессор, профессор кафедры экономики и учетно-аналитических информационных систем Кабардино-Балкарского государственного университета им. Х.М. Бербекова, **Кетова Фардиана Руслановна** — к.э.н., доцент кафедры компьютерных технологий и информационной безопасности Кабардино-Балкарского государственного университета им. Х.М. Бербекова  
*Особенности цифровизации «зеленой» экономики*
3. **Глебова Анна Геннадьевна**, д.э.н., доцент, профессор кафедры мировой экономики и мировых финансов Факультета международных экономических отношений Финансового университета при Правительстве РФ, **Соколова Елизавета Сергеевна**, д.э.н., профессор, заведующий кафедрой мировой экономики и мировых финансов Факультета международных экономических отношений Финансового университета при Правительстве РФ  
*Особенности инклюзивного роста и развития зеленой экономики в развивающихся странах*
4. **Аликаева Мадина Валентиновна** — д.э.н., профессор кафедры экономики и учетно-аналитических информационных систем Кабардино-Балкарского государственного университета  
*Роль зеленой экономики в достижении целей устойчивого развития территории (на материалах Кабардино-Балкарской республики)*

5. **Салтыкова Татьяна Викторовна** – директор по развитию, Автономная некоммерческая организация «Центр развития культурных, социальных, экологических и образовательных инициатив «Экология культуры»  
*Зеленый спектр Слюдариума: экопросветительская площадка в креативном пространстве*
6. **Дрягина Алина Александровна** – инженер-исследователь Тюменского государственного университета  
*Комплексный подход для решения проблемы с органическими отходами*
7. **Лисицына Ирина Андреевна** – магистрант гуманитарного института «Высшая школа медиакоммуникаций и связей с общественностью», Санкт-Петербургского политехнического университета Петра Великого  
*Издательская индустрия в контексте экологии: технологии, инструменты и устойчивые решения*
8. **Салахов Рашад** – к.э.н., старший преподаватель кафедры Экономики Азербайджанского государственного экономического университета (UNEC)  
*Проблемы и перспективы развития «зеленой» экономики в Азербайджане*
9. **Вейсов Эмин Назим оглы** – исследователь Белорусского государственного экономического университета (БГЭУ) *Переход к «зеленому» финансированию в Азербайджане*
10. **Гасанов Рифат Вагиф оглы** – докторант Нахичеванского Университета  
*Проблема применения концепции ESG в национальных компаниях Азербайджана*

10.00-12.30

SECTION I.  
"Green" Economy,  
Sustainability, Innovations"

*Moderator:*

**Abbasova Sevinj Agamamed** - PhD in Economics, Associate Professor, Head of the Department of Applied Economics, Azerbaijan State University of Economics (UNEC)

1. **Rodionov Alexander Pavlovich** - PhD in Economics, Associate Professor of the Department of Management and Innovations of the St. Petersburg State University of Economics

*Conclusion of concession agreements in the sphere of the water complex of the Russian Federation*

2. **Alikaeva Madina Valentinovna** - Doctor of Economics, Professor, Professor of the Department of Economics and Accounting and Analytical Information Systems of the Kabardino-Balkarian State University named after Kh.M. Berbekov, **Ketova Fardiana Ruslanovna** - PhD in Economics, Associate Professor of the Department of Computer Technologies and Information Security of the Kabardino-Balkarian State University named after Kh.M. Berbekova

*Features of digitalization of the "green" economy*

3. **Glebova Anna Gennadyevna** - Doctor of Economics, Associate Professor, Professor of the Department of World Economy and World Finance of the Faculty of International Economic Relations of the Financial University under the Government of the Russian Federation,

**Sokolova Elizaveta Sergeevna** – Doctor of Economics, Professor, Head of the Department of World Economy and World Finance of the Faculty of International Economic Relations of the Financial University under the Government of the Russian Federation

*Features of inclusive growth and development of the green economy in developing countries*

4. **Alikaeva Madina Valentinovna** - Doctor of Economics, Professor of the Department of Economics and Accounting and Analytical Information Systems of the Kabardino-Balkarian State University

*The role of the green economy in achieving the goals of sustainable development of the territory (based on the materials of the Kabardino-Balkarian Republic)*

5. **Saltykova Tatyana Viktorovna** – Development Director, Autonomous Non-Commercial Organization “Center for the Development of Cultural, Social, Environmental and Educational Initiatives “Ecology of Culture”  
*Green Spectrum of Slydarium: an eco-educational platform in a creative space*
6. **Dryagina Alina Aleksandrovna** - Research Engineer of the Tyumen State University  
*An integrated approach to solving the problem with organic waste*
7. **Lisitsyna Irina Andreevna** – Master's student of the Humanities Institute "Higher School of Media Communications and Public Relations", Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University  
*Publishing industry in the context of ecology: technologies, tools and sustainable solutions*
8. **Salakhov Rashad** – PhD in Economics, Senior Lecturer of the Department of Economics of the Azerbaijan State University of Economics (UNEC)  
*Problems and prospects for the development of a "green" economy in Azerbaijan*
9. **Veysov Emin Nazim** – researcher of the Belarusian State University of Economics (BSEU)  
*Transition to "green" financing in Azerbaijan*
10. **Gasanov Rifat Vagif** – PhD student of the Nakhchivan University  
*The problem of applying the ESG concept in national companies of Azerbaijan*

10.00-12.00

СЕКЦИЯ II.

## Новые «зеленые» технологии: возможности и проблемы внедрения

*Модератор:*

**Алиев Шафа Тифлис** — д.э.н., профессор, Сумгаитский Государственный Университет. Центр Исследования Экономики Карабаха UNEC.

1. **Алиев Шафа Тифлис** — д.э.н., профессор Сумгаитского Государственного Университета, Центр Исследования Экономики Карабаха UNEC Сумгаитский Государственный Университет, Центр Исследования Экономики Карабаха UNEC.

*Актуальные проблемы и перспективы развития «зеленой» экономики в Азербайджане*

2. **Мамедова Севда Керимовна** — к.э.н., старший преподаватель Азербайджанского государственного экономического университета (UNEC)  
*Зеленая медицина как важная составляющая зеленой экономики*

3. **Патраков Эдуард Викторович** — к.пед.н., доцент, заведующий лабораторией Уральского Федерального Университета, Руководитель образовательной программы магистратуры «Организация и управление в сфере социальной работы»

*Человеческий фактор инноваций в кросс-культурном измерении*

4. **Исмаилов Васиф Султанович** — к.э.н. «Зеленые» технологии: проблемы внедрения и перспективы развития

5. **Степченкова Ольга Сергеевна** — ассистент Санкт-Петербургского государственного экономического университета

*Идентификация угроз экономической безопасности зеленой фармацевтической промышленности*

6. **Чердакова Алина Сергеевна** — к.биол.н., доцент, доцент кафедры географии, экологии и туризма Рязанского государственного университета имени С.А. Есенина, **Гальченко Светлана Васильевна** — доцент кафедры биологии и методики ее преподавания федерального государственного бюджетного образовательного учреждения высшего образования «Рязанский государственный университет имени С.А. Есенина»

*Возможности и проблемы внедрения «зеленых» технологий в Российской Федерации»*

7. **Гусейнов Ильяс.** Политолог. *Зеленый энергетический коридор Каспий – Черное море –Европа: цели и перспективы (центр социальных исследований-Азербайджан)*
8. **Ибрагимов Камал М.** - к.э.н., докторант Азербайджанского государственного экономического университета (UNEC) *Переход к устойчивому финансированию в Азербайджане: возможности и перспективы*
9. **Гусейнова Р.Ш., Джафарова Н.Р, Исмаилова М.Ф.** -преподаватели Азербайджанского государственного экономического университета (UNEC) *HR-менеджмент в условиях зеленой экономики*
10. **Мусаев А.** — к.э.н., старший преподаватель кафедры экономики и экономических отношений Университета Одлар Юрду, Научный сотрудник Центра Исламских Финансовых Исследований UNEC. *Устойчивое зеленое развитие по Срединному коридору*

10.00-12.00

SECTION II.

## New "green" technologies: opportunities and problems of implementation

*Moderator:*

**Aliyev Shafa Tiflis** - Doctor of Economics, Professor, Sumgait State University, Karabakh Economic Research Center UNEC.

1. **Aliyev Shafa Tiflis** - D.Sc. (Econ.), Professor of Sumgait State University, UNEC Karabakh Economic Research Center Sumgait State University, UNEC Karabakh Economic Research Center.  
*Current issues and prospects for the development of "green" economy in Azerbaijan*
2. **Mamedova Sevda Kerimovna** - Ph.D. (Econ.), Senior Lecturer of Azerbaijan State University of Economics (UNEC)  
*Green medicine as an important component of the green economy*
3. **Patrakov Eduard Viktorovich** - Ph.D. (Pedagog.), Associate Professor, Head of the Laboratory of the Ural Federal University, Head of the Master's degree program "Organization and Management in the Field of Social Work"  
*The human factor of innovation in the cross-cultural dimension*
4. **Ismailov Vasif Sultanovich** - Ph.D. (Econ.)  
*"Green" technologies: problems of implementation and development prospects*
5. **Stepchenkova Olga Sergeevna** - Assistant of the St. Petersburg State University of Economics  
*Identification of threats to the economic security of the green pharmaceutical industry*
6. **Cherdakova Alina Sergeevna** - PhD in Biology, Associate Professor, Associate Professor of the Department of Geography, Ecology and Tourism of the Ryazan State University named after S.A. Yesenin, **Galchenko Svetlana Vasilievna** - Associate Professor of the Department of Biology and Methods of its Teaching of the Federal State Budgetary Educational Institution of Higher Education "Ryazan State University named after S.A. Yesenin"  
*Possibilities and problems of implementing "green" technologies in the Russian Federation"*

7. **Guseinov Ilyas.** Political scientist.  
*Green energy corridor Caspian - Black Sea - Europe: goals and prospects* (Center for Social Research - Azerbaijan).
8. **Ibrahimov Kamal M.** - PhD in Economics, PhD student at the Azerbaijan State University of Economics (UNEC)  
*Transition to Sustainable Finance in Azerbaijan: Opportunities and Prospects*
9. **Huseynova R. Sh., Jafarova N. R, Ismayilova M. F.** - lecturers at the Azerbaijan State University of Economics (UNEC)  
*HR management in the context of a green economy*
10. **Musayev Afgan** - PhD in Economics, Senior Lecturer at the Department of Economics and Economic Relations at Odlar Yurdu University, Researcher at the Center for Islamic Financial Research at UNEC.  
*Sustainable Green Development along the Middle Corridor*

10.00-12.00

СЕКЦИЯ III.

### «Зеленый» мир: новые перспективы развития

*Модератор:*

**Кахраманова Чинара Мамед** — доктор философии по филологии, Азербайджанский государственный экономический университет

1. **Кахраманова Чинара Мамед** — доктор философии по филологии, Азербайджанский государственный экономический университет  
*Философия зеленого мира*
2. **Гаджиева Айнура Сабир** – д.ф.э. преподаватель кафедры финансы и аудит  
**Наjiyeva Aynura** Unec department of Finance and auditing  
*Improving the marketing management of the agro-food market*
3. **Марьина Екатерина Дмитриевна** — преподаватель кафедры учёта, статистики и аудита МГИМО  
*Отчётность об устойчивом развитии: российские и азербайджанские подходы к раскрытию данных*
4. **Ивашкин Денис Сергеевич** — стажер-исследователь, Лаборатория экономики изменения климата НИУ «Высшая школа экономики»  
*Зеленые сертификаты и критерий дополнительности*
5. **Годжаева Эльмира Магомедовна** — доцент кафедры Прикладной экономики Азербайджанского государственного экономического университета  
*Перспективы развития зеленой энергетики в Азербайджане*
6. **Русак Ирина Николаевна** — к.э.н., доцент Белорусского института стратегических исследований *Устойчивое развитие регионов Беларуси: основные направления*
7. **Ибрагимов Кямран** — к.э.н., Азербайджанский Государственный Экономический Университет  
*Инструмент «зеленого налога» в налоговой системе Азербайджана: новые вызовы и перспективы*

8. **Гасымов Алислам Исраил** — к.э.н., старший преподаватель кафедры Бизнес и логистика Азербайджанского государственного экономического университета (UNEC)  
*Философия зеленого маркетинга*
9. **Гудмалиева Нигяр** — Университет «Кооперация»  
*Возможности повышения роли бизнес-среды в устойчивом экономическом развитии*
10. **Мустафаев Орудж** — заведующий отдела редакции “Азербайджанский учитель”  
*Зеленая мировая повестка Азербайджана: переход к зеленой экономике*
11. **Фархадов Ханлар** — старший преподаватель кафедры Бизнес и логистика Азербайджанского государственного экономического университета (UNEC), докторант Национальной академии наук Азербайджана  
*Перспективы формирования «зеленой экономики» в Карвбахской экономической зоне*

10.00-12.00

SECTION III.

## Green" world: new development prospects

*Moderator:*

**Kahramanova Chinara Mamed** - PhD in Philology, Azerbaijan State University of Economics

1. **Kahramanova Chinara Mamed** - Doctor of Philosophy in Philology, Azerbaijan State University of Economics  
*Philosophy of the Green World*
2. **Hajiyeva Ainura Sabir** - Doctor of Philology Lecturer, Department of Finance and Auditing Hajiyeva Aynura UNEC Department of Finance and Auditing  
*Improving the Marketing Management of the Agro-Food Market*
3. **Maryina Ekaterina Dmitrievna** — Lecturer, Department of Accounting, Statistics and Auditing, MGIMO  
*Sustainable Development Reporting: Russian and Azerbaijani Approaches to Data Disclosure*
4. **Ivashkin Denis Sergeevich** — research intern, Laboratory of Climate Change Economics, National Research University Higher School of Economics  
*Green certificates and additionality criterion*
5. **Godzhaeva Elmira Magomedovna** — associate professor, Department of Applied Economics, Azerbaijan State University of Economics  
*Prospects for the development of green energy in Azerbaijan*
6. **Rusak Irina Nikolaevna** — PhD in Economics, Associate Professor, Belarusian Institute for Strategic Studies  
*Sustainable Development of Regions of Belarus: Main Directions*
7. **Ibragimov Kamran** — PhD in Economics, Azerbaijan State University of Economics  
*The "green tax" instrument in tax system of Azerbaijan: new challenges and prospects*
8. **Gasimov Alislam Israil** - PhD in Economics, Senior Lecturer, Department of Business and Logistics, Azerbaijan State University of Economics (UNEC)  
*Philosophy of green marketing*

9. **Gulmaliyeva Nigar** - University "Cooperation"  
*Opportunities to enhance the role of business environment in sustainable economic development*
10. **Mustafayev Oruj** - Head of the Editorial Department of "Azerbaijani Teacher"  
*Green World Agenda of Azerbaijan: Transition to a Green Economy*
11. **Farhadov Khanlar** - Senior Lecturer of the Department of Business and Logistics of the Azerbaijan State University of Economics (UNEC), PhD student of the National Academy of Sciences  
*Azerbaijan Prospects for the Formation of a "Green Economy" in the Karabah Economic Zone*